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Č.j.: 42095-2024-UVCR 

 

Termín zasedání: 24. 6. 2024 od 12:00 do 14:00 

Místo zasedání: Starý tiskový sál, Úřad vlády České republiky, nábřeží Edvarda Beneše 4, Praha 1 
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1. Zahájení zasedání a schválení programu (Ivan Bartoš, předseda RVIS) 

Usnesení 2024/06/24/U1 

Rada vlády pro informační společnost schvaluje program zasedání.  

 

Přijato jednomyslně. 

2. Aktualizace dokumentu Česko v digitální Evropě (Kamila Kolmanová, 

ÚV) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Diskuse 

Ivan Bartoš: S prioritami se pracuje jako s aktivním dokumentem, proběhlo několik vystoupení 

na setkání s podnikateli a zahraničními partnery, kde se diskutovalo, co tyto priority znamenají 

pro různé segmenty z pohledu byznysu. Akademický svět i byznys tyto priority vnímají a 

zapojují se do nich. Pokud jde o konkurenceschopnost České republiky, vnímáme jak 

vzdělávací, tak implementační část jako velmi důležité. Abychom při implementaci těchto 

důležitých priorit nebyli příliš horliví nebo laxní, musíme postupovat opatrně, aby nedošlo k 

chybám, které by ovlivnily vývoj v České republice. Samotná strategie neobsahuje finanční 

závazky. 

 

Usnesení 2024/06/24/U2 

Rada vlády pro informační společnost schvaluje aktualizovaný koncepční dokument Česko v 

digitální Evropě. 

 

Přijato jednomyslně. 

3. Aktualizace dokumentů Informační koncepce ČR a Digitální 

ekonomika a společnost (Marek Pur, NAKIT; Daniel Všetečka, MPO) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Diskuse 

Ivan Bartoš: Správa a využívání dat ve veřejné správě představuje několik problémů. Často 

máme více verzí téhož údaje, což zjišťujeme při spuštění jakékoli služby, a to komplikuje 

implementaci sdíleného datového fondu a poskytování veřejných služeb. V otázce otevřených 

dat jsme na dobré cestě a jsme srovnatelní s evropským průměrem. Zákon o správě dat je v 

meziresortním připomínkovém řízení a klade vysoké nároky na anonymizaci dat a personální 

zabezpečení datových architektů na jednotlivých ministerstvech. Master data management je 
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velmi časově i finančně náročný, jak ukazují příklady z bankovního sektoru. Je také důležité 

zajistit důvěru občanů v data, která o nich stát vede. 

Je třeba zajistit, aby na realizaci Národní strategie pro umělou inteligenci v gesci MPO byly 

alokovány odpovídající finanční prostředky. Vystoupení Petra Fialy na konferenci Restart 

Česka dává naději, že se toto téma bude řešit i v rámci vládního investičního výboru pro 

rozpočet na rok 2025. 

Je také potřeba zohlednit nároky na instituce, které budou odpovědné za implementaci těchto 

strategií, jako jsou NÚKIB a ÚOOÚ. Bude třeba vybudovat potřebné kompetence a najít 

odborníky na kvalitu dat. Implementace bude zpočátku distribuována mezi více orgánů a 

teprve později by mohla být centralizována. To vše bude vyžadovat adekvátní personální a 

finanční zajištění. 

Daniel Všetečka (MPO): V akčním plánu jsme shromáždili záměry pro rozpočet na rok 2025 v 

hodnotě mezi 18 a 19 miliardami korun, což je mnohem více, než jsme očekávali. Děkuji všem, 

kteří přispěli svými návrhy. Je pravda, že ne všechny cíle budou pokryty, ale aktualizace 

akčního plánu po Digitálním Česku a doplňování dalších záměrů je správnou cestou pro 

implementaci této strategie. K Národní strategii pro umělou inteligenci právě probíhá 

meziresortní připomínkové řízení. 

 

Usnesení 2024/06/24/U3 

Rada vlády pro informační společnost schvaluje aktualizované koncepční dokumenty 

Informační koncepce ČR a Digitální ekonomika a společnost. 

 

Přijato jednomyslně. 

4. Implementační plány 2025 (Marek Pur, NAKIT) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Diskuse 

Ivan Bartoš: Snažili jsme se dosáhnout toho, aby prioritní věci v resortu, vyplývající z národního 

plánu obnovy nebo legislativních povinností, byly automaticky zahrnuty do rozpočtu resortu či 

instituce. Ještě mohou být možné přesuny peněz bez změny celkového rozpočtu, což by 

mohlo saturovat potřeby projektů, které nebyly prioritní. Doporučuji probrat to s ministry a 

zvážit dokončení drobných projektů v rámci letošního financování. 

Dochází k akceleraci dodávání digitálních služeb. Do konce roku a v roce 2025 musíme zajistit, 

aby všechny online služby byly propojeny s příslušnými formuláři a aby občané mohli plně 

využít práva na digitální služby. Mnoho služeb je digitalizovaných, ale nejsou k tomu metadata 

a ve statistikách pak vychází horší čísla. Je třeba zkontrolovat, zda máme správně evidované 

služby a zda projekty odpovídají plánům.  

S Ministerstvem financí jsme dohodli 214 milionů navíc pro několik žadatelů. Proběhlo toto? 
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Marek Pur (NAKIT): Některé resorty si ještě u MF nepodaly žádost o rozpočtové opatření na 

schválené záměry, řešení probíhá. 

 

Usnesení 2024/06/24/U4 

Rada vlády pro informační společnost schvaluje implementační plány na rok 2025. 

 

Přijato jednomyslně. 

5. Změny v Národní architektuře eGovernmentu (Milan Bílek, DIA) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Usnesení 2024/06/24/U5 

Rada vlády pro informační společnost schvaluje změny v Národní architektuře eGovernmentu 

a Metodický pokyn ke zveřejňování provozní dokumentace informačních systémů veřejné 

správy. 

 

Přijato jednomyslně. 

6. Plnění zákona o právu na digitální služby (Jan Klofáč, ÚV) 

Bod představen dle prezentace. 

• Termín pro předložení Akčního plánu plnění ZoPDS úřadu je 30.6.2024. 

• Akční plány budou vyhodnoceny do 31.7.2024 za účelem vyhodnocení stavu plnění na 

jednotlivých úřadech, vyjasnění kritických bodů. Výsledky budou sloužit úřadům pro 

případné sestavení krizového plánu či komunikace. 

• Výsledky budou prezentovány na příštím jednání pracovní skupiny, plenárním zasedání 

RVIS, jednání předsednictva RVIS a případně komunikovány vládě. 

 

Diskuse 

Ivan Bartoš: Je třeba škrtnout služby nevhodné k digitalizaci, což nám umožní lépe 

vyhodnocovat a reportovat naše pokroky. Aktivity budou pokračovat intenzivně, abychom 

dokončili služby do konce roku. Je také důležité zdůraznit, že naše nedávné pokroky jsou 

solidní, ale ještě je třeba doplnit existující metadata a vystavit služby tak, aby byly přístupné 

uživatelům. 

 

Usnesení 2024/06/24/U6 

Rada vlády pro informační společnost bere informaci na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 
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7. Digitalizace stavebního řízení a územního plánování (Leona 

Gergelová Šteigrová, MMR) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Diskuse 

Radek Brázda (Svaz měst a obcí ČR):  

• Stavební technici při zkoušce sandboxu nového systému vyjádřili obavu, že nebude 

správně fungovat a že současný systém od firmy VITA má všechny potřebné 

funkcionality. 

• Pokud bude spisová služba pro stavební řízení webová od firmy Gordic a vše bude 

chodit na jednu podatelnu, jak tato podatelna pozná, kam má dokumenty distribuovat, 

když není propojená se spisovkami jednotlivých úřadů? 

• Je nějaký plán B, pokud se implementace nezdaří?  

 

Ivan Bartoš:  

• Změna stavebního zákona byla schválena v květnu 2023, probíhala školení na tento 

zákon a z pozice MMR nelze dosáhnout na personální politiku konkrétních úřadů.  

• Cílem bylo dodat informační systém, který je centrální a který umožní řídit stavební 

úřady podle výkonu do budoucna. 

• Varianta nespustit systém, přes apel pana prezidenta, nebyla na stole. 

 

Leona Gergelová Šteigrová (MMR): 

• Vita dodávala každému úřadu jinou verzi systému, ISSŘ je jeden pro všechny. 

 

Petr Klán (MMR): 

• I ISSŘ bude po 1.7.2024 rozvíjeno a budou přídávány další funkcionality. 

• Vše bylo otevřeně soutěženo a možnost měla i firma VITA. Požadavek byl na centrální 

systémy, které jsou na webovém rozhraní a nemusí se nic instalovat. 

• Informace pracovníkům IT jsou předávány dlouhodobě. 

• Pro úředníky je důležité, aby měli připraven text, od toho jsou v systému šablony, které 

budou centrálně distribuovány pro stavební úřady a budou umožněny editace, což 

vyřeší většinu hlavních problémů. Další požadavky na úpravu budou předány 

dodavateli, který je zapracuje. 

• Problematika spisové rozluky se netýká digitalizace jako takové, a nevzniká kvůli 

novému zákonu, ani kvůli zavádění nového systému, ale je to problematika ohledně 

předávání kompetencí a změně organizační struktury úřadů, do které MMR nezasahuje. 
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Usnesení 2024/06/24/U7 

Rada vlády pro informační společnost bere informaci na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 

8. Struktura sledování priorit RVIS v období 2024-2025 (Marina 

Puzdrova, ÚV) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Diskuse 

Ivan Bartoš: Jsou tyto priority propojeny s katalogem záměrů? 

Marek Pur (NAKIT): Zatím ne, neboť sledovací linie je postavena na jiných principech, než jsou 

projekty. Ambicí je zavést do katalogu záměrů tyto priority, přestože skrz něj nebude měřeno 

jejich naplňování. 

 

Usnesení 2024/06/24/U8 

Rada vlády pro informační společnost bere informaci na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 

9. Aktuální stav NPO (Stanislav Bogdanov, MV) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Diskuse 

Ivan Bartoš: Je projekt SDG (jednotné gateway) v zelených projektech? 

Stanislav Bogdanov (MV): Ano. 

Ivan Bartoš: Tento projekt byl dlouhou dobu červený, ale intenzivní prací a prioritizací se ho 

povedlo dostat mezi zelené. Proto bychom se nyní měli zaměřit na žluté a červené projekty 

například i skrze akční skupiny.  

 

Usnesení 2024/06/24/9 

Rada vlády pro informační společnost bere informaci na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 
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10. Založení pracovní skupiny pro EDIC (Dominik Petýrek, ÚV) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Diskuse 

 

Usnesení 2024/06/24/U10 

Rada vlády pro informační společnost doporučuje předsedovi 

zřízení pracovní skupiny pro EDIC pod výborem pro Česko v digitální Evropě a jmenování 

vedoucí oddělení Evropské digitální agendy kabinetu místopředsedy vlády pro digitalizaci 

předsedkyní. 

 

Přijato jednomyslně. 

11. Výsledky zprávy o stavu Digitální dekády a Egovernment benchmark 

za ČR (David Balla, Dominik Petýrek, ÚV) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Diskuse 

Ivan Bartoš: Čím je způsoben propad v hodnocení u cloudových služeb?  

Dominik Petýrek (ÚV): Možný metodický problém je, že se jedná o dotazníkové šetření a každý 

rok je jiný vzorek podniků, tedy mezi technologiemi občas dochází k přelivu. 

Tomáš Krejčí (NÚKIB): Kámen úrazu je položení dotazu v rámci dotazníkového šetření, který 

může každý pochopit úplně jinak a výsledky poté nereflektují realitu. 

Dominik Petýrek (ÚV): Ano, dotazníky jsou problematické, ale bohužel je to z naší pozice velmi 

těžko ovlivnitelné. 

Eva Krumpová (ČSÚ): Skutečně jde o výběrové dotazníkové šetření, které pravidelně provádějí 

podniky a může docházet k odlišnostem v odpovědích mezi jednotlivými roky. Metodika je 

však standardizovaná pro celou Evropskou unii. Porovnávání výsledků z roku na rok není úplně 

smysluplné; důležitější je sledovat dlouhodobý trend než jednotlivé krátkodobé změny. 

 

Usnesení 2024/06/24/U11 

Rada vlády pro informační společnost bere informaci na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 
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12. Strategie pro správu dat ve veřejné správě (2024–2030) (Libor Drlík, 

DIA) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Diskuse 

Miroslav Rychtařík (MZe): Aby mohl být stanoven garant dat na každém úřadě, je nejprve třeba 

systemizace a vytvoření nových míst, jinak nemá úřad kapacity na naplnění těchto požadavků. 

MZe stanoví kontaktní osobu pro jednání v rámci správy dat, nikoliv garanta správy kvality dat. 

Libor Drlík (DIA): Strategie se zaměřuje na propojení povinností jako je popisování, evidování a 

výměna dat v rámci propojeného datového fondu, aniž by přinášela zcela nové a kapacitně 

náročné úkoly. Náš tým se snaží adaptovat podporu na možnosti jednotlivých úřadů a 

doufáme, že kapacitní situace v oblasti dat a dalších kompetencí ICT se postupně zlepší. 

Současně ale nechceme odkládat činnosti čekáním na zlepšení situace s datovými specialisty 

v úřadech. Budování základů a zlepšování správy dat v každém úřadě je také předpokladem 

pro případné budoucí příchody datových specialistů. 

Ivan Bartoš: V tuto chvíli nejsme schopni na úrovni jednotlivých úřadů garantovat kapacity na 

vznik těchto pozic. 

 

Usnesení 2024/06/24/U12 

Rada vlády pro informační společnost bere informaci na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 

13. Národní polovodičová strategie (Patrik Budský, MPO) 

Bod představen dle prezentace. 

 

Diskuse 

Miloslav Marčan (MPO): Jakých polovodičů se to týká, případně v jaké technologické 

náročnosti jsou specifikovány? 

Patrik Budský (MPO): Česko má tržní výhodu v oblasti power electronics, tedy výkonových 

polovodičů. V Česku se výroba soustředí hlavně na správu napájení ACDC měniči. 

 

Usnesení 2024/06/24/U13 

Rada vlády pro informační společnost bere informaci na vědomí. 

 

Přijato jednomyslně. 
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14. Různé 

Marek Pur (NAKIT): Příprava záměrů pro IROP 2027+.  

• V rámci katalogu záměrů byl zaveden nový zdroj financování IROP 2027+. Bylo by 

vhodné začít do katalogu záměrů Vaše témata uvádět, neboť čím více záměrů tam 

bude a čím jasněji budou specifikovány například z pohledu naplňování nejrůznějších 

cílů, tím lépe budou požadavky na IROP odpovídat tomu, co potřebujete. 

15. Ukončení jednání 

Účastníci:  

Na místě dle přílohy č. 2.  

On-line: Bulíř Radoslav; Hrubý Dominik; Holubík Josef; Chodora Josef; Klán Petr; Kobliha Jan; 

Kolečkář Milan; Kroupa Tomáš; Němec Ladislav; Olšáková Eliška; Pešava Tomáš; Ransdorfová 

Elen; Rychtařík Miroslav; Váchal Karel; Vrba Roman; Vymětal Tomáš; Zeman Martin, Zmij Jan 

 Přílohy 

Příloha č. 1 - Prezentace 

Příloha č. 2 - Prezenční listina 

Příloha č. 3 - Struktura sledování priorit RVIS 2024-2025 

Příloha č. 4 - Založení PS pro EDIC 

 


